
JORNADA DE BIBLIOTEQUES ESCOLARS  al Vallès Occidental  (9-6-2010 Barberà del Vallès)
 

ACTE D’INAUGURACIÓ

Bona tarda a tothom,

Benvinguts i benvingudes a la Jornada de biblioteques escolars al Vallès Occidental.

D’una banda la reflexió que farem, conduïda pel Daniel Cassany, professor d’anàlisi del discurs de la 
universitat Pompeu Fabra i d’altra banda de l’intercanvi d’experiències, segur que ens faran avançar en el 
treball que cal continuar realitzant als centres.

Totes i tots teniu un bon bagatge en aquest àmbit, però la vida als centres, la didàctica, la pedagogia…
evoluciona a la vegada que també ha d’evolucionar el concepte i el treball relacionat amb les biblioteques 
escolars.

• La Llei d’Educació estableix que tots els centres educatius han de disposar d’una biblioteca escolar a 

l’abast de l’alumnat, del professorat i de la comunitat educativa. I també que cal una col·laboració 

amb el sistema públic de lectura.

• Aquesta biblioteca escolar ha de ser un espai de recursos on poder trobar tot tipus d'informació en 

diferents tipus de suport, amb les següents finalitats fonamentals:

- Promoure l’hàbit i el gust lector en una societat altament alfabetitzada.

- Contribuir  al  desenvolupament  de  l’aprenentatge  en  les  diferents  àrees  curriculars,  per  tal  que 

l'alumnat es formi com a persona autònoma, crítica i constructora del seu propi coneixement a través 

de la cerca, la investigació i el treball en diferents fonts d'informació.

• No hi ha dubte que, per aconseguir-ho caldrà:

1) L’elaboració d’un pla de lectura de centre coherent amb el PEC i consensuat per tota la comunitat 

escolar.

i 2) la col·laboració amb diferents agents i entitats de l’entorn.

• És per això que avui estem aquí, per intentar amb aquesta jornada ajudar als centres a organitzar i a 

dinamitzar la biblioteca escolar, tal i com l’entenen avui. En l’assoliment d’aquest objectiu, comptem 

amb la complicitat i amb la trajectòria, en molts casos, llarga i exitosa de centres que ja han gaudit o 

gaudeixen d’un projecte d’innovació “Puntedu”.   Aquests  centres han estat  acompanyats  des de 

SSTT i des dels SE. També comptem amb d’altres que, sense haver gaudit d’aquest projecte estan 

realitzant molt bones pràctiques i tenen un plantejament seriós de dinamització de la biblioteca i de la 

lectura al seu centre. Algunes d’aquests centres avui compartiran amb nosaltres la seva experiència.

• No voldríem començar sense agrair  a l’Ajuntament de Barberà que ens acollim novament  a  les 

magnífiques instal·lacions de la Torre d’en Gorgs. També voldríem agrair la seva col·laboració amb 

una  exposició  a  la  biblioteca  municipal  Esteve  Paluzie  de  Barberà  i  a  la  bibliotecària Ma José 

Campillo Herrero.

• Moltes gràcies!


